
P r o t o k ó ł    N r  XXVII/09 
z obrad XXVII sesji Rady Miasta Hajnówka, 

która odbyła się 26 maja 2009  r. 
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Hajnówka  

przy ul. Aleksego Zina 1 w godz. 15.00- 16.49 

Stan osobowy Rady-21 

Obecnych - 21 
Radni obecni na sesji : 

1. ALICJA CHANIŁO 
2. GRAśYNA  DYMIŃSKA 

3. JOLANTA EWA KULPA - KRZYCKA 
4. LEONARD  KULWANOWSKI 
5. PIOTR  MARKIEWICZ 
6. WIERA MASAJŁO 
7. BOGUSŁAW SZCZEPAN ŁABĘDZKI 
8. JAKUB  OSTAPCZUK 
9. EUGENIUSZ BOŁTROMIUK 
10. ANDRZEJ POPOW 
11. WIKTOR  SACHARCZUK 
12. WIESŁAW RAKOWICZ 
13. GRZEGORZ  SUREL 
14. ZDZISŁAW WIATROWSKI 
15. MICHAŁ SZPAKOWICZ 
16. GRZEGORZ  TOMASZUK 
17. WIKTOR DZIK 
18. RYSZARD STANISŁAW SOKOŁOWSKI 
19. MIKOŁAJ SZAREJKO 
20 EUGENIUSZ SACZKO 
21 WALENTYNA OSTASZEWSKA 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 Ponadto w sesji udział wzięli Pan Anatol Ochryciuk – Burmistrz 

Miasta Hajnówka, Bazyl Stepaniuk – Zastępca Burmistrza Miasta , 
Sekretarz Gminy Jarosław Grygoruk, pracownicy Urzędu Miasta 
Hajnówka  ,Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej ,  Dyrektor 



Ośrodka Sportu i Rekreacji ,Przewodniczący Rad Osiedla / lista obecności 
załącznik nr 2/ oraz przedstawiciele lokalnej prasy i mediów , związków 
zawodowych i mieszkańców.                                                                                         
 Do punktu 1 porządku obrad  
Obrady otworzył oraz im przewodniczył Pan Leonard Kulwanowski – 
Przewodniczący Rady Miasta Hajnówka , który po powitaniu obecnych 
stwierdził , iŜ w sesji uczestniczy 21 radnych co stanowi quorum by 
obrady były prawomocne . 
Do punktu 2 porządku obrad 
Porządek obrad wraz z materiałami radni otrzymali w statutowym 
terminie. Porządek obrad został przyjęty  przy 21 głosach  za , głosów 
przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 21 radnych 
Porządek obrad : 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Miasta Hajnówka. 
4. Interpelacje . 
5. Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie. 

7.04.2009r.- 12.05.2009 r. 
6. Informacja Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej o realizacji 

zadań własnych i zleconych w 2008 r.  
7. Sport , nakłady na infrastrukturę i etapy realizacji w latach 2009 –

2010 r. 
8. Informacja czy  szkoły gminne są przygotowane na przyjęcie 

szeciolatków. 
9. Podjęcie  uchwał w sprawach : 
 A/ Zmian w budŜecie miasta na 2009 r. 
 B/ Intencji Rady Miasta Hajnówka na zaciągnięcie kredytu 

długoterminowego 
 C/ Szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi  oraz warunków  całkowitego lub częściowego zwolnienia 
od opłat oraz trybu ich pobierania. 

 D/ Określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc rzeczową , zasiłki 
celowe i zasiłki okresowe , 

 E/ Ustalenia zasad zwrotu wydatków na pomoc w formie posiłku w ramach 



realizacji wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie 
doŜywiania „ 

10. Wolne wnioski, zapytania . 
11. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski , zapytania . 
12. Zamknięcie obrad. 

 Do punktu 3 porządku obrad 

Protokół z obrad z XXVI sesji Rady Miasta Hajnówka został przyjęty  
przy 21 głosach  za , głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w 
głosowaniu udział wzięło 21 radnych 

 Do punktu 4 porządku obrad 
Interpelację zgłosili : 
Radny Wiesław Rakowicz – nowe znaki drogowe w ul. Kosidłów utrudniają 
dostęp do agencji Inkaso i korzystanie z ulicy przez mieszkańców – 
załącznik nr 3 . 
Radna Walentyna Ostaszewska – jestem członkiem Komisji 
Mieszkaniowej i sytuacja w tej dziedzinie jest mi doskonale znana. 
Chętnych jest bardzo wielu, a zasobów ubywa. Istnieje potrzeba 
pozyskania terenów, przygotowania ich pod budownictwo i rozpoczęcie 
budowy mieszkań komunalnych załącznik nr 4.  

 Do punktu 5 porządku obrad 

Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie. 
7.04.2009-12.05.2009r. – załącznik nr 5 do protokołu . 
Pytanie do przedłoŜonego materiału zgłosili : 
Radna Alicja Chaniło -  na jakim etapie jest budowa ZZO na Poryjewie ? 
Czego dotyczą wspólne, polsko – białoruskie  projekty ?  
Radny Wiktor Dzik – nie otrzymałem wyczerpującej odpowiedzi w sprawie 
sprzedaŜy gruntu przy ul. Warszawskiej? 
Radny Wiesław Rakowicz – jak przedstawia się sprawa gruntów pod 
budowę zbiornika na Poddolnym? 
Odpowiedzi na zgłoszone zapytania udzielił Burmistrz Anatol Ochryciuk –  
na budowę ZZO otrzymaliśmy pieniądze z Ekofunduszu i złoŜyliśmy 
dokumentacje do ambasad krajów, które utworzyły Ekofundusz. 1 
czerwca ogłosimy przetarg, dwa miesiące później powinna ruszyć budowa, 
a ukończona ma być do końca lipca 2010 r.. Uruchamiane są nowe 
fundusze unijne przy pozyskaniu których istotnym warunkiem jest 
posiadanie partnera ze wschodu, stąd poszukiwanie zadań o charakterze 
transgranicznym; mają one na razie charakter sondaŜowy. Sprzedana 



działka miała 1,14 ha, cena 1m2 wyniosła 10,30 zł. W sprawie zbiornika 
trwają procedury formalno – prawne; liczę, Ŝe w czerwcu uda się je 
załatwić.  
Informacja została przyjęta  jednogłośnie / 21 głosów za , głosów 
przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział  wzięło 21 
radnych /. 

 Do punktu 6 porządku obrad 

Informacja Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej o realizacji zadań 
własnych i zleconych w 2008r. załącznik nr 6. 
Radni przy 21 głosach  za, głosów przeciw i wstrzymujących nie było 
przyjęli przedmiotową informację , głosowało 21 radnych .  

 Do punktu 7 porządku obrad 

Sport, nakłady na infrastrukturę i etapy realizacji w latach 2009-2010 r 
załącznik nr 7. Radni zapoznali się z treścią   sprawozdania. 

 Do punktu 8 porządku obrad 

Informacja czy szkoły gminne są przygotowane na przyjęcie 
sześciolatków załącznik nr 8. 
Rada Miasta zapoznała się z treścią informacji .  

 Do punktu 9 porządku obrad 
 A/ Projekt uchwaly w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2009 r. 

Komisje rady zaopiniowały pozytywnie . Burmistrz Miasta udzielil 
odpowiedzi na problemy i zapytania zgłoszone na posiedzeniach 
komisji branŜowych - na przeniesienie Oddziału Gruźlicy i Chorób 
Płuc do głównego budynku szpitala przekazujemy SPZOZ 100 tys. zł. 
Zasadnicze prace adaptacyjne poddasza budynku HDK zostały 
wykonane, proponowana kwota powinna wystarczyć na ich 
ukończenie. Wykup terenów odbywa się w myśl określonych 
przepisów, zazwyczaj sprzedający uwaŜają, Ŝe kwota jest zbyt 
niska. W tym roku zostanie utwardzone pobocze w ul. Kosidłów. Ulica 
Krzywa pozostanie na razie w takim kształcie jak obecnie. Stadion 
Leśny mamy tylko w uŜyczeniu. 
Radny Ryszard Sokołowski - czy było wystosowane pismo o 
przekazanie miastu Stadionu Leśnego? 
Radna  GraŜyna Dymińska - czy juŜ jest przyznana i zagwarantowana 
dotacja i na przebudowę ul. Kolejowej?  
Burmistrz Miasta -porozumienie daje nam moŜliwość korzystania ze 
stadionu, a poniewaŜ przeniesienie tytułu prawnego nic nam nie daje, 



więc nie występowaliśmy o to. Pieniądze na przebudowę ul. Kolejowej 
są zapewnione. 
Radni przy 16 głosach za, głosów przeciw nie było, wstrzymujących 5 
głosów, przyjęli projekt uchwały , w głosowaniu udział wzięło 21 
radnych 
Uchwała Nr XXVII/154/09 w sprawie zmian w budŜecie miasta 

na 2009 r. – załącznik nr 9 
 B/ Projekt uchwały w sprawie intencji Rady Miasta Hajnówka na 

zaciągnięcie kredytu długoterminowego po pozytywnych opiniach 
komisji radni przyjęli przy 20 głosach za , głosów przeciw nie było , 1 
radny wstrzymał się od głosu , w głosowaniu udział wzięło 21 radnych . 
Uchwała Nr XXVII/155/09 w sprawie intencji Rady Miasta 

Hajnówka na zaciągnięcie kredytu długoterminowego – załącznik 
nr 10 . 

 C/ Projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 
wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 
zaburzeniami psychicznymi  oraz warunków  całkowitego lub 
częściowego zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania po 
pozytywnych opiniach komisji radni przyjęli jednogłośnie / 21 głosów 
za , głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu  udział 
wzięło 21 radnych  
Uchwała Nr XXVII/156/09 w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi  oraz 

warunków  całkowitego lub częściowego zwolnienia od opłat oraz 

trybu ich pobierania– załącznik nr 11 

 D/ Projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na 
pomoc rzeczową , zasiłki celowe i zasiłki okresowe po pozytywnych 
opiniach komisji radni przyjęli jednogłośnie / 21 głosów za , głosów 
przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu  udział wzięło 21 
radnych . 
Uchwała Nr XXVII/157/09 w sprawie Określenia zasad zwrotu 

wydatków na pomoc rzeczową , zasiłki celowe i zasiłki okresowe–

załącznik nr 12. 
 E/ Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków na 



pomoc w formie posiłku w ramach realizacji wieloletniego programu 
„Pomoc państwa w zakresie doŜywiania „po pozytywnych opiniach 
komisji radni przyjęli jednogłośnie / 21 głosów za , głosów przeciw i 
wstrzymujących nie było , w głosowaniu  udział wzięło 21 radnych . 
Uchwała Nr XXVII/158/09 w sprawie ustalenia zasad zwrotu 

wydatków na pomoc w formie posiłku w ramach realizacji 

wieloletniego programu „Pomoc państwa w zakresie doŜywiania – 

załącznik nr 13. 
 Do punktu 10 porządku obrad 

Wolne wnioski, zapytania zgłosili : . 
Radny Wiesław Rakowicz – podczas zebrania Rady Osiedla zwrócono 
uwagę, Ŝe brak jest zatok przy przebudowanej ul. Armii Krajowej, czy 
jest jeszcze moŜliwe ich wykonanie. Jak przedstawia się sprawa pobytu 
w przedszkolach dzieci, których  rodzice nie mieszkają  obrębie miasta? 
Przy okazji przebudowy cmentarza przydałoby się utwardzić ścieŜkę 
przy ogrodzeniu; mieszkańcy często z niej korzystają, a po opadach 
tworzy się tam błoto. 
Dzieci w przedszkolach nie mieszkają w Hajnówce, a uczęszczają do 
tych przedszkoli.  
Radny Andrzej Popow – trwa przebudowa chodnika w ul. 3 Maja, ale 
ścieŜka rowerowa nie jest wykonywana. Kiedy zostanie wykonana 
kanlizacja burzowa w ul. 11 Listopada? 
Radna Alicja Chaniło – nie otrzymałam odpowiedzi na interpelację w 
sprawie ul. Warszawskiej. W związku z 70 – leciem tajnego nauczania 
dobrze byłoby upamiętnić osoby, które je prowadziły poprzez 
umieszczenie napisów na nagrobkach. 
Radny Mikołaj Szarejko – bardzo zanieczyszczona jest rzeka Leśna.  
Radny Eugeniusz Bołtromiuk – czy podjęto współpracę z firmą 
ochroniarską ? 
Radny Jakub Ostapczuk – czy badana jest wysokość wpływu podatków do 
budŜetu? 
Radna Walentyna Ostaszewska – kiedy rozpocznie się budowa ul. Kolejki 
Leśne? 
Radny Zdzisław Wiatrowski – mam nadzieję, Ŝe remont nagrobków osób 
pomordowanych w czasie wojny zostanie w tym roku ukończony. 
Radny Ryszard Sokołowski – kilka posesji na ul. Kosidłów nie posiada  
wjazdów, mieszkańcy muszą parkować na ulicy.   



 Do punktu 11 porządku obrad 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski, zapytania udzielił  Burmistrz 
Miasta Hajnówka Pan Anatol Ochryciuk - zmiany oznakowania domagali 
się mieszkańcy ul. Kosidłów, konsultowano je z Policją i Starostwem. 
Dwóch przedsiębiorców rywalizuje ze sobą, nie powinni wciągać w  to 
mieszkańców. Tam wystarczyłyby dwa znaki: ruch jednokierunkowy i 
zakaz wjazdu cięŜkich pojazdów, pozostałe sprawy regulują przepisy 
prawa drogowego. Zgodnie z planem pracy Rady sprawy związane z 
budownictwem mieszkaniowym przewidziane są na czerwcowa sesję. 
Zatoki w ul. Armii Krajowej nie były planowane, poniewaŜ musiałyby 
wkraczać w zieleń, więcej miejsc parkingowych przewidzianych jest na 
osiedlu. W ulicy jest budowana ścieŜka rowerowa. Na przedszkola 
wydajemy z budŜetu rocznie 4 mln 473 tys. zł. Z analizy wynika, Ŝe 1,5 
oddziału to dzieci spoza miasta. Jeden oddział to koszt rzędu 230 tys. 
zł, na jedno dziecko wypada 560 zł miesięcznie. Samorządy wiejskie 
powinny partycypować w kosztach, w przeszłości juŜ tak bywało. Remont 
chodnika zlecił Zarząd Dróg Wojewódzkich nie planując ścieŜki 
rowerowej, być moŜe w przyszłości uda się ją wybudować po drugiej 
stronie ulicy. Uzgodniliśmy ze Starostwem, Ŝe ponowi wniosek na 
przebudowę ul. 11 Listopada z przeprojektowanym systemem 
odwadniania. Termin odpowiedzi na interpelację jeszcze nie minął, 
otrzyma ją Pani, a niezaleŜnie od tego będziemy czynili starania, Ŝeby w 
przyszłym roku został wykonany remont ul. Warszawskiej choćby w 
ograniczonym zakresie. Temat tajnego nauczania naleŜy przedyskutować. 
Rzekę Leśną postaramy się doprowadzić do porządku. Jest przygotowana 
umowa z firmą ochroniarską, pewne zadania zostaną jej zlecone. Są 
oznaki, Ŝe niektóre firmy będą miały powaŜne problemy. Ulica Kolejki 
Leśne będzie wykonywana w drugim półroczu. Myślę, Ŝe jako zagorzali 
kibice sportowi sprawy Stadionu Leśnego powinniśmy z radnym 
przedyskutować osobiście. 
W dalszej części Przewodniczący Rady Miasta Pan Leonard Kulwanowski 
- otrzymaliśmy pismo od organizatorów Pikniku Rodzinnego z 
zaproszeniem do udziału w zawodach w piłce noŜnej trójek. 
Organizatorzy mają przygotowane trzyosobowe spodenki. Proponuję, 
Ŝeby ktoś z radnych z Akcji Katolickiej zajął się skompletowaniem 
druŜyny. Ponadto otrzymaliśmy list otwarty z prośbą o skuteczną 
interwencję Burmistrza i Rady w sprawie handlu chińską odzieŜą w lokalu 



przy ul. Batorego. Nie widzę moŜliwości, Ŝeby w drodze uchwały zabronić 
takiej działalności. Kolejne pismo dotyczy potrzeby otworzenia w 
Hajnówce publicznego szaletu. Miejska Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych analizowała problem związany ze sprzedaŜą 
alkoholu w stacji Orlen – ze względu na złoŜoność sprawy Komisja 
wystąpiła z zapytaniem do radcy prawnego, czy na podstawie zebranych 
dotychczas materiałów moŜna wszcząć postępowanie dotyczące cofnięcia 
zezwolenia na sprzedaŜ napojów alkoholowych. 
Burmistrz Miasta  - została nawiązana współpraca z miastem Muszyna, 
władze samorządowe zapraszają nas do odwiedzenia miasta w dniach 7 – 
9 sierpnia. 

 Do punktu 12 porządku obrad  
Na tym obrady zakończono . 

Po sesji radni zapoznali się na miejscu budowy ze stopniem realizacji 
inwestycji „budowa krytej pływalni”. 
 
. 
 
 
 


